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Dagsorden til skolebestyrelsesmøde  
 

 

 

 

 

 

 

  

 Dato: 19.05.2021 Tid: 17.00-20.00 

Mødeindkaldelse  
 

Dagsorden 

Mødested 
 

Teams 
 

Medbring 
 

 

Skolebestyrelsesmedlemmer 
 

Forældrerep.: Laura Bertram, Lea Løbger, Henrik Grønlund, Mads 
Wolff, Line Specht, Michael Wessing og Thomas Laigaard. 
 
Elevrep.: Ellena Nagel Bisleth 7C og Emil Holmgaard Händel 9B 
 
Medarbejderrep.: Elizabeth Sørensen og Kelly Fjelstrup 
 
 
Ledelse: Rikke Pedersen, Iben Hansen og Peter Bjerregaard 
 

 

Tilstede 
 

Thomas, Laura, Lea, Elizabeth, Emil, Kelly, Henrik, Iben, Rikke, Madeleine 

Afbud 
 

Peter Bjerregaard, Ellena Nagel Bisleth, Line Specht 
 
Mads Wolff deltager kl. 17.30   
Michael Wessing forlader mødet kl. 19.00. 

Ikke meldt afbud 
 

 

Referent 
 

Madeleine Holm 

Indbudte  
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Beslutningspunkter: 

Punkt 1.  
kl. 17.00-17.15 
 

Godkendelse af dagsorden  

Referat af punktet Dagsordenen er godkendt.  
Det er besluttet, at punkt 3-6 tages først og derefter punkt 2 om referater, da ikke alle er 
til stede fra starten af mødet.   
 

Punkt 2 
Kl. 17.15-17.30 

Godkendelse af referater fra sidste skolebestyrelsesmøde d. 22.marts og ekstraordinært 
skolebestyrelsesmøde d. 6. april samt skolebestyrelsesmødet 20. april. 

Referat af punktet Beslutning: 
Skolebestyrelsen drøftede referaterne og mindretalsudtalelserne. På baggrund af disse 
drøftelser blev følgende besluttet efter afstemning: 
 
Referat af det ordinære skolebestyrelsesmøde d. 20. april: Godkendes.  
 
Referatet af det ekstraordinære skolebestyrelsesmøde d. 6. april: Godkendes.  
 
Referatet af det ordinære bestyrelsesmøde d. 25. februar med mindretalsudtalelse uden 
bilag: Godkendes.  
 
Referatet af det ordinære skolebestyrelsesmøde d. 22. marts med mindretalsudtalelse 
samt bilag til mindretalsudtalelsen. Godkendes. Men andres navne anonymiseres.  
 
Perspektiver, som ligger til grund for beslutningen: 
 
Et medlem foreslog, at mindretalsudtalelserne tilføjes referaterne med den begrundelse, 
at alle forældre kan få indblik i mindretalsudtalelserne – og ikke blot en mindre gruppe 
forældre via mail på aula. Det kan være farligt at lægge låg på og forsøge at skjule 
uenigheder.  
Medlemmet kan ikke og vil ikke stå ved anvendelsen af det tidligere underskrevne brev 
med bl.a. personlig underskrift i den sammenhæng, som det er blevet brugt, og som 
mindretallet ønsker at bruge i forhold til deres mindretalsudtalelse. Medlemmet frabad 
sig, at der fremadrettet bliver brugt dokumenter med dennes underskrift uden samtykke.  
 
Et medlem retter fokus på, at Forvaltningen har anbefalet, at skolebestyrelsen ikke 
vedhæfter mindretalsudtalelserne på den måde, som det foreligger. Forvaltningen 
anbefaler korte mindretalsudtalelser, som kun vedrører punktet. 
Medlemmet mener, at når mindretalsudtalelserne bunder i holdninger (og ikke fakta) så 
vil der aldrig være 100 procent transparens.   
 
Mindretallet spørges til: Hvad skal der til for at det her stopper?  
Et medlem fremførte, at pres avler modpres, og at forvaltningens retningslinjer kun er 
anbefalinger. Såfremt skolebestyrelsen ikke godkender mindretalsudtalelsen og bilag vil 
mindretalsudtalelsen finde andre kommunikationsveje. 
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Et andet medlem mente at mangle på åbenhed og transparens er, hvad der er skyld i, at 
uenigheden er kommet hertil. 
 
Et medlem mente, at et referat skal repræsentere de forskellige holdninger, der er i 
skolebestyrelsen.  
 
Et medlem ønskede, at der skal ses på referatformen til et kommende møde. 
 
Et andet medlem mente, at mindretalsudtalelser fremadrettet skal omhandle punkter på 
dagsordenen og ikke andre holdninger, som ikke vedrører punktet. 
 
Et medlem ønskede, at referaterne blev gennemlæst igen, idet vedkommende mente, at 
det skrevne vil efterlade forældrene med flere spørgsmål end svar. 
 
Et andet medlem mente, at i det omfang man oplevede det som en bagvaskelsessag, så 
var det tydeligt, hvem der stod for udtalelserne, og så kunne man forfølge det. 
Medlemmet ønskede ikke sit navn brugt uden tilladelse. 
 
Der var forskellige opfattelser og holdninger til, hvad en mindretalsudtalelse er og om 
der kan vedhæftes andre bilag, som bygger på andres opfattelser. Det blev derfor 
foreslået, at skolebestyrelsen igen tager kontakt til juristerne.  
 
Der var uenighed om, om man kan anvende andres breve i egen mindretalsudtalelse 
uden, at der er spurgt om lov. 
 
Et medlem mente, at det i dennes verden er juridisk langt over grænsen ift. at bruge 
breve med andre personers underskrift uden samtykke. Det oplevedes, at der ikke fra 
mindretallet er en vilje til samarbejde. 
 
Der blev spurgt ind til mindretallet, om budskaberne fra brevet kunne kondenseres, 
således at det kan vedhæftes uden bilagene, hvis samtykket fra medunderskriverne ikke 
kan indhentes. Dette ønskede mindretallet ikke, og de mente ikke, at de så kunne bruge 
deres mindretalsudtalelse. 
 
Et mindretal anerkendte ikke forvaltningens anbefalinger eller tolkninger vedr. 
mindretalsudtalelser. Hvis mindretallet ikke fik bilaget med, så mente de ikke, at de fik 
mulighed for at give deres blik på historikken i denne sag. 
Hvis det ikke kom med i referatet, så er der opløb til at sagen vil blive behandlet andre 
steder og kan være på vej i nationale medier. 
 
Der er en undren fra flere medlemmer til mindretallet, hvorfor mindretallet ikke kan gøre 
deres mindretalsudtalelse gældende uden at andres medlemmers navne bliver bruget. 
Brevet er skrevet i en anden kontekst og der bakkes ikke længere op omkring brevet, 
hvorfor det ikke ønskes brugt. 
 
Skolelederen spørger om der kan søges et kompromis, så referaterne kan godkendes.  
 
Et medlem gav udtryk for, at vedkommende ikke havde hørt det gode argument for at de 
mindretalsudtalelser med tilhørende bilag skal sendes ud med underskrifter, som  
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Orienteringspunkter: 

mindretallet ikke har samtykke til at bruge. Derfor kunne vedkommende ikke godkende 
at bilaget kommer med. 
 
Et medlem sagde til mindretallet: I bliver ved med at sige, at der ikke bliver lyttet til jer. I 
har siddet som formandskab, jeg undrer mig over, at I ikke har fået bragt de ting på 
dagsordenen, som I har haft behov for.  
 
Det tidligere formandskab mente, at de hele vejen igennem har bedt om at få 
tilsynsopgaven op, men at de oplevede, at de var blevet mødt fra forvaltningen med en 
udmelding om krydspres mellem skole og forældre. Hvilket ikke var/er det, som de 
ønsker, at tale om. De mente ikke, at de har misbrugt deres tid som formandskab.  
 
Det nye formandskab oplever, at det tidligere formandskab gør det nye formandskab til 
et fjendebillede for dem, da de forsøger en anden tilgang end det tidligere formandskab. 
Det tidligere formandskab forlod møder og opgav kommunikationen med ledelsen.  
 
Efter stor debat besluttes det, at andres navne i bilaget skal anonymiseres, hvorefter det 
kan komme med som mindretalsudtalelse, da det er vigtigt for mindretallet at få en 
historik vist. 
 
Skoleledelsen fortæller, at bilag ikke vil være vedhæftet som bilag, men blive lagt i 
forlængelse af referatet. 
 
Mindretallet har et ønske om, at mindretalsudtalelsen kommer i mailformat i den 
samlede pdf, som referatet udgør. 
 
Mindretallet godkender, at andres navne overstreges. 
 

Punkt 3. 
Kl. 17.30-.17.45 

Nyt fra elevrådet: 
 
 

Punkt 4. Fra medarbejderne: 
 

Punkt 5. Fra formanden: 
 

Punkt 6. 
 

Fra skolens daglige ledelse og KKFO, herunder klagesager: 
Sager vedr. enkeltpersoner (elevrepræsentanterne deltager ikke)   
 

Referat af 
orienteringen: 
 

Ad 3 - Elevrådet: 

• Eleverne har ikke noget nyt at berette på nuværende tidspunkt. 

Ad 4 - Medarbejderne:  
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• Den sidste genåbning, hvor vi kunne sige velkommen til de ældste elever. Det har 
været rigtig godt at se alle igen. 

• Medarbejderrepræsentanterne er blevet kontaktet med spørgsmål angående det 
brev, der er blevet sendt ud fra det afgående formandskab til forældre på skolen. 
Medarbejderne undrer sig over hensigten med brevet.  

• Medarbejderne er påvirkede af brevet og det har fyldt på møder og generelt i 
personalegruppen . 

• Medarbejderne bakker op om skolen og ledelsen. 

 
Ad 5 – Formanden:  

• Intet nyt. 

 
Ad 6 - Skole: 

• Dejligt at få alle tilbage igen – på trods af mange pauseskemaer 

• Afvikling af nationale test samt nationale trivselsmåling er i gang. 

• Fagfordelingsprocessen er godt i gang 

• Fokus på 9. klassernes gode afslutning (i et Coronasetup) 

KKFO: 

• Nye maj børn er godt i gang med at blive kørt ind 

• Det virker til at være 4 velfungerende børnegrupper (med de udfordringer der 
selvfølgelig er for nogle enkelte) 

• Vi glæder os til at kunne blande børnene – især udenfor. 
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Punkter til drøftelse og beslutning 

Punkt 7 
Kl. 17.45-18.15 

Emne: Skolebestyrelsens årsmøde og årsberetning 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen afholder hvert år et årsmøde, hvor skolebestyrelsesformanden 
fremlægger årsberetningen. Denne årsberetning udarbejdes også skriftlige til de 
forældre, som ikke deltager til årsmødet. Det er besluttet, at Årsmødet afholdes d. 
3. juni.  
  
Formål:  
Skolebestyrelsen drøfter, hvilket formål og mål, der skal være med mødet ud over 
afholdelse af beretning. Nedenstående spørgsmål kan være udgangspunkt for 
drøftelsen: 

• Styrkelse af relationerne mellem skolebestyrelsen og forældrene – 
Hvordan? 

• Hvad er skolebestyrelsen optaget af og vil arbejde med? 
• Er der nogle emner/områder til det videre arbejde, som skolebestyrelsen 

gerne vil have input til? 

Skolebestyrelsen drøfter, hvordan årsmødet kan afholdes bedst muligt i en corona-
tid. Der er forslag til afholdelse i Teams/udenfor og med tilmelding.  
  
Skolebestyrelsen drøfter input til årsberetningen med henblik på, at formand og 
næstformand efterfølgende udarbejder et oplæg.  
  
 

Referat af beslutningen Beslutning om afholdelse af skolebestyrelsens årsmødet: 
 
Stemningen omkring afholdelse af årsmødet var, at det skal afholdes som et fysisk 
møde – allerhelst indenfor.  
Der skal udarbejdes invitation med tilmeldelse, så det bedst muligt kan 
planlægges, hvilken lokalitet, der skal bruges. Det overvejes at anvende Katrinedals 
Hallen. 
 
Medarbejderrepræsentanterne ønskede at deltage på mødet, for at stille sig til 
rådighed for eventuelle spørgsmål fra forældrene til personalegruppen. Dette blev 
vedtaget.  
 
Der vil blive behov for en ordstyrer, som kan sikre at alle kommer til orde og som 
kan sikre ordentlighed. Thomas Leigaard blevet foreslået som ordstyrer og 
accepterede med den samlede bestyrelses opbakning, som han fik. 
 
Formandskabet udarbejder årsberetning samt dagsorden. 
 
Perspektiver angående beslutning omkring afholdelse af årsmødet og indholdet af 
årsmødet:  
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Formandens årsberetning – formanden vil forsøge objektivt og nøgternt italesætte 
de uenigheder og det forløb, der har været i skolebestyrelsen det foregående 
skoleår.  
Mindretallet vil få mulighed for at fremlægge deres holdning til sagen. 
Herefter skal forældrene gives mulighed for at spørge ind til forløbet. 
Forældrene får mulighed for at sætte ord på deres ønsker for det fremadrettede 
skolebestyrelsesarbejde. 
Evt. skal der være mulighed for at afslutte med en status på Corona? 
 
Et mindretal ønskede ikke, at medarbejderrepræsentanterne i skolebestyrelsen 
deltager i dette møde, da man mente, at det kun er forældre.  
Der var et ønsker om, at hvis der kommer spørgsmål til 
medarbejderrepræsentanterne, så skal de ikke besvares, men kan efterfølgende 
besvares skriftligt af medarbejderne til forældrene. 
 
Da det er skolebestyrelsens årsmøde og med arbejderrepræsentanterne er en del 
af skolebestyrelsen, så vurderes det alligevel, at de kan deltage. 
 

Punkt 8. 
Kl. 18.15-19.00 

Emne: Kommunikation til forældre og medarbejdere 
 
Baggrund: 
Skolebestyrelsen har tidligere drøftet udarbejdelse af et fælles brev til 
forældre og medarbejdere vedr. status for skolebestyrelsesarbejdet. 
Dette har været drøftet på mødet i december og januar. På mødet i januar 
blev det besluttet, at der på dette tidspunkt ikke blev udarbejdet et brev. 
 
På baggrund af sidste skolebestyrelsesmøde og formandsskiftet er der nu 

ønske om, at skolebestyrelsen udarbejder et brev til forældre og 
medarbejdere. 
 
Formål: 
Skolebestyrelsen drøfter, hvilken kommunikation forældregruppen og 
medarbejderne skal have. Med afsæt i vedhæftede oplæg besluttes det 
endelige indhold og brevet udarbejdes.  
 
Bilag 1 Kommunikationsnotits til Aula 

 

 Punktet må udskydes til kommende møde pga. tidsmangel. 

Punkt 9.  
Kl. 19.00-19.30 
 

Emne: Regnskabsresultat 2020 og 1. prognose for 2021 
 
Baggrund:  
Skolebestyrelsen godkendte på mødet den 22. marts 2021 skolens budget for 
2021. Skolebestyrelsen besluttede i forbindelse med behandling af budgettet, at 1. 
kvartals prognose skulle drøftes på dette skolebestyrelsesmøde. 
 
Efterfølgende er skolens regnskabsresultat for 2020 opgjort og resultatet skal 
indgå i arbejdet med det fremadrettede budget. 
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På baggrund af årsresultatet skal skolebestyrelsen drøfte og beslutte, hvordan det 
positive årsresultat 2020 skal prioriteres i forhold til det samlede budget. Udover 
årsresultatet, så er der efter budgetlægningen også kommet midler centralt fra i 
forhold til covid-19 situationen. 
 
Som baggrundsmateriale er vedlagt det samlede budgetoverblik over udgiftsposter 
samt prognosen for 1. kvartal.  
 
På mødet vil skoleledelsen præsentere et oplæg som kan danne ramme for 
skolebestyrelsen drøftelse, herunder centrale poster og prioriteringer.  
 
Formål:  
Skolens ledelse orienterer skolebestyrelsen om skolens regnskab 2020. 
Skolebestyrelsen drøfter skolens 1. prognose og budget med henblik på at 1. 
prognose tilrettes, så skolebestyrelsens prioriteringer indgår i det fremadrettede 
budget. 
 
Bilag:  
Bilag 2: KDS 903 1. Prognose fra Administrativt Fællesskab 
Bilag 3: Forslag til prioriteringer ang. bufferpuljen 
 
Baggrundsmateriale: Kommentar til prognosen samt budget kommentar fra møde i 
februar. 

Referat af beslutning Beslutning: 
Grundet tidsmangel besluttes det, at punktet behandles på kommende møde.  
Dog drøftede skolebestyrelsen skolens ønske om, at der afsættes midler til nye 
computere, da skolen har brug for at kunne bestille nye computere til kommende 
skoleår allerede nu – dette grundet lang leveringstid. Skolebestyrelsen godkender 
340.000 kr. til indkøb af computere.  
 
Perspektiver angående beslutning  
Et medlem ytrede, at der er brug for at tale om trivsel til klasserne – især efter 
Corona. Samt behov for at drøfte læseindsats på 1. årgang, hvor de ikke har haft 
læsegiraf som planlagt grundet Corona. Medlemmet synes, at det er svært at tage 
en beslutning om 340.000 til It på den tid, som der er tilbage på mødet.  
 
Et andet medlem kunne ikke se, hvor mange penge der skal fordeles. Medlemmet 
synes, at det virker præmaturt at tage en beslutning uden at kende det store 
billede. 
 
Et andet medlem gør opmærksom på, at beløbet står i bilaget, som skolen har 
udarbejdet over ønsker til nyanskaffelser. 
 
Skolelederen har ikke et ønske om, at der skal tages nogen hurtige beslutninger, så 
det kan vente til kommende møde.  
Det drejer sig om lang leveringstid på computere, og derfor et ønske om at få 
bestilt så hurtigt som muligt. Vi har et møde igen i juni. 
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Medarbejderrepræsentanterne gav udtryk for, at nye computere er meget vigtigt 
ift. chancelighed blandt eleverne. Det er vigtigt at få taget op på et 
skolebestyrelsesmøde, hvad forældrene ser som vigtig. 
Det er ikke en enten eller situation. Skolen har brug for computerne for at kunne 
drive skole – især i udskolingen. Det tager ikke fokus eller ressourcer væk fra 
trivselsindsatser, som også er i gang. 
 
Formanden foreslog at der blev stemt om, hvorledes skolen kan indkøbe 
computerne nu. Og så tage resten af drøftelsen om budgettet på næste møde. 
 
Et medlem ønskede at få regnskabet rullet mere ud, så vedkommende kan blive 
klædt bedre på til diskussionen på næste møde.  
 
Et medlem vil gerne have uddybet, hvad der specifikt er brug for i forhold til 
yderligere materiale. 
 
Et medlem vil gerne have uddybet budgetposterne. Hvad ligger bag af 
prioriteringer? Medlemmet har ikke behov for et meget stort dokument, og det 
kan sagtens være i bombeform med tilhørende mundtlig præsentation på 
kommende møde. 
 
Skolebestyrelsen har i forhold til dette punkt haft ønske om, at skolen udarbejdede 
et bilag i forhold til bufferpuljen. Her var det lejrskole og nyanskaffelser, som der 
var et ønsket til oplæg om. Det er det skolen har udarbejdet. Puljen kan ikke 
umiddelbart bruges til lønmidler, da pengene ikke går med over i næste budgetår. 
Hvis der er en anden forventning, så skal skolen udarbejdet et andet oplæg.  
 
 

 

 

 

Orientering 

Punkt 10. 
Kl. 19.30-19.45 

Emne: Trivselsmåling - medarbejderne 
 
Baggrund:  
Københavns Kommune gennemfører en Trivselsundersøgelse for medarbejdere 
hvert 2. år. Skolen og KKFO har gennemført trivselsmålingen i februar/marts. 
Resultaterne er opgjort i 8 forskellige rapporter: 

1. Samlet for skole og KKFO 
2. Samlet for skoledelen 
3. Indskolingen 
4. Mellemtrin 
5. Udskoling 
6. Samlet for KKFO-delen 
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7. KAT-frit 
8. VAL-hal 

Der er ikke dannet en rapport for Randbøl, da der er for få besvarelser til dette. 
Resultaterne fra Randbøl fremgår derfor udelukkende i de samlede rapporter for 
KKFO-delen samt den samlede organisation. 
 
Formål:  
Skoleledelsen orienterer om de samlede resultater af Trivselsrapporten samt 
orienterer om, hvilke fokusområder der skal arbejdes med og processen omkring 
dette arbejde. Da skolen er midt i arbejdet med resultaterne omkring 
trivselsundersøgelsen med medarbejderne, så er denne orientering for status for 
arbejdet. 
Generelt så ligger Trivselsundersøgelsen for afdelingerne og skolen rigtig fint. 
 

• MED-udvalget har haft fokus på udvalgte temaer, som har scoret under 5 
• Generelt samlet for alle afdelinger: Fysiske arbejdsmiljø, 

sundhedsfremmende samt politikkerne og retningslinjerne omkring vold, 
trusler, chikane og seksuel krænkelse 

• Mellemtrin: nærmeste leder samt indflydelse 
• Udskolingen: indflydelse 
• Valhal: Arbejdsfællesskaber 

 
Bilag:  
Bilag 4: Trivselsrapport 2021 – fælles 
Bilag 5: Bilag til Trivselsrapport - oplæg 

 

Referat af drøftelsen Dette punkt udgår pga. tidsmangel. 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

Punkter til kommentering/drøftelse: 
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Kommende møder: 

Juni: 22/6 

 

 

Punkt 11.  
Kl. 19.45-19.50 
 

Kommende punkter og evt. 
 
Skolebestyrelsen drøfter ønsker, prioriteringer og justeringer i forhold til 
de kommende møder, så der sikres en afstemt prioritering. Følgende 
punkter er til kommende skolebestyrelsesmøde: 

• Opfølgning på Årsmødet 

• National Trivselsmåling 

• Mødekalender kommende skoleår 

• Rundtur på skolen og udskolingen 

Referat Dette punkt udgår pga. tidsmangel. 
 
 
 
 

Punkt 12.  
Kl. 19.50-20.00 
 

Evt. 

mailto:mail@katrinedal.kk.dk

